

အလ္လာဟ်မှအပ အခြား ဘုရားဟူ၍ မရှိ-

ကရုဏာရှင် အကြင်နာရှင် ဖြစ်တော်မူသော အလ္လာဟ်အရှင်၏ ဂုဏ်တော်အားဖြင့်

ဓမ္မမိတ်ဆွေများ ကျမ္မာ ချမ်းသာကြပါစေ။ ကျွန်တော့်ရဲ့ ဆိုက်လေးမှာ အပတ်စဉ်ပုံမှန် ရေးသားတင်ပြပေးဘို့ မေတ္တာရပ်ခံ ကြတဲ့ မျိုးဆက်သစ်များ၊ အစ္စလာမ် သာသနာဝင် မဟုတ်သော ဓမ္မ မိတ်ဆွေများအား အထူးကျေးဇူးတင်လှပါတယ်။ အတတ်နိုင်ဆုံး ကြိုးစားပါမယ်လို့လည်း ဆန္ဒရှိပါတယ်။

အခု ဒီနေ့ တင်ပြပေးမယ့် ခေါင်းစဉ်က- အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တို့ရဲ့ အမြဲအစဉ် နှလုံးပိုက် ကြွေးကြော်ရင့်ကျူးမှု ဖြစ်တဲ့ **လာအီလာဟ အီလေလ္လာဟ် အလ္လာဟ်အရှင်မှအပ အခြား ဘုရားဟူ၍ မရှိ-** ဆိုတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့သမိုင်း ပညာရှင် များက အစ္စလာမ် သာသနာ လွှမ်းခြုံကျယ်ပြန့်လာတဲ့ အဝန်းအဝိုင်းကြီးကို ယုံကြည်မှု အင်ပါယာ (Empire of Faith) လို့ ပြောဆိုပြီး၊ ဘယ်သူတွေ့မှန်းမှန်း ဘယ်သူတွေ ဘယ်လိုတိုက်တိုက် အဲ့ဒီ အင်ပါယာကြီးဟာ အစဉ် ရှင်သန် တိုးတက် လျှက် အစဉ် နပျိုလန်းဆန်းလျက်၊ မကုန်မခမ်းနိုင်တဲ့ အင်သစ်အားသစ်တွေ တိုးလျက် ရှိနေပါတယ်လို့ မှတ်ချက်ချကြပါ တယ်။ ဒီလို အစဉ် လန်းဆန်း တိုးတက် ဖွံ့ဖြိုးနေရတဲ့ အကြောင်းအရင်းက အလွန်တရာ ခန့်ညားထည်ဝါတဲ့ ကြွေးကြော်သံ **လာအီလာဟ အီလေလ္လာဟ်၊ မဟမ္မဒ်ဒုရ် ရှာလ်လွလ္လာဟ် အလ္လာဟ်အရှင်မှအပ အခြားဘုရားဟူ၍ မရှိ၊ မဟမ္မဒ်သည် အလ္လာဟ်အရှင် ဉာဏ်စဉ်ဆောင် ဖြစ်၏** ဆိုတဲ့ အချက်ကြောင့်ပါပဲ- လို့ ဆိုကြပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်တွေဟာ မျိုးစဉ်မျိုးဆက် ဒီယုံကြည်ချက် ကြွေးကြော်သံကို အစဉ်ရင့်ကျူးကြတယ်။ မြေဝယ်မကျ ယုံမှတ်ပုံအပ်ကြတယ်။ ဒီကြွေးကြော်ရင့်ကျူးတဲ့ စာသားရဲ့ အဓိပ္ပါယ်ကိုလည်း သိကြပါတယ်။ ဆရာစဉ် သယ် ဆောင်သွန်သင်လာတဲ့ ကျေးဇူးကြောင့် အစ္စလာမ် သာသနာဝင်များဟာ မိမိခံယူတဲ့ သစ္စာတရား ဖြစ်တဲ့ အလ္လာဟ်အရှင်မှ အပ အခြားဘုရားဟူ၍ မရှိ ဆိုတာမှာလည်း ခိုင်မာစွဲမြဲကြပါတယ်။

အကယ်တန်းကြည့်ရင် အစ္စလာမ့် ရင့်ကျူးသံ ဖြစ်တဲ့ **လာအီလာဟ အီလေလ္လာဟ်** ဆိုတာကို အထူးရှင်းပြနေဘို့ရာ လိုအပ် မယ် မထင်ပါ။ ဒါပေမယ့်- ဒီရင့်ကျူးမှုမှာ အလွန်အင်အားကြီးပြီး အရှိန်အဟုန်ပါတဲ့ အင်အားတစ်ရပ် ရှိနေပါတယ်။ အဲ့ဒီ အင်အားကြောင့်သာ အစ္စလာမ် သာသနာဟာ အစဉ်နပျိုလန်းဆန်း ရှင်သန်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအင်အားရပ်ကို သိဘို့ရာ (၁) အလ္လာဟ်ဆိုတာ ဘာလဲ။ (၂) အလ္လာဟ်ကိုပဲ ဘာကြောင့် ကိုးကွယ်စေတာလဲ ဆိုတာကို သိဘို့ လိုပါတယ်။

ဒီနေရာမှာ **အလ္လာဟ်ဆိုတာကို ကိုးကွယ်ရာအရှင်** လို့ လွယ်လွယ်ကူကူပဲ ပြောလိုက်မှာ ထင်ပါတယ်။ မမှားပါဘူး- ဒါပေမယ့် နားလည်ခံစားမှု အတွက် လိုအပ်နေသေးတယ်လို့ ကျွန်တော် ဆင်ခြင်မိပါတယ်။ အလ္လာဟ် ဆိုတာကို ပုံဖွဲ့ ခိုင်း နှိုင်းလို့မရ၊ မတွေးတောအပ် အကြံစည်အပ်-လို့ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံ အဆုံးအမအတိုင်း ဆရာစဉ် ဖွင့်ဆိုဟောပြောမှုများ လည်း ရှိတော့၊ မိမိအာရုံဖြင့် မမြင်နိုင် မကြားနိုင် မတွေးတောနိုင်၊ မကြံစည်နိုင်သော အရာသည် တကယ်ကော ရှိရဲ့လား၊ ကိုယ်တော်မှဟမ္မဒ်က ဖန်တီးထားတဲ့ ဇာတ်ကောင်များလားလို့ သို့လောသို့လော သံသယ ဝင်ဘွယ် ဖြစ်နေနိုင်ပါတယ်။ တကယ်ရှိ မရှိတောင် အတိအကျ မသိတဲ့ အရာကို ဘယ်လိုလုပ် ပုံအပ် ကိုးကွယ်နိုင်မလဲ ဆိုတဲ့ ဆက်တိုက် စောဒကများ ဖြစ်လာနိုင်ပြန်တယ်။

တကယ်တော့ မူဆလင်ထု တစ်ရပ်လုံးဟာ မသိမိုက်မဲပြီး မတိကျ မသေချာတဲ့ ယုံမှား သံသယ ဖြစ်ဘွယ် ယုံကြည်ချက် တစ်ခုကို သီအိုရီဖွဲ့ တည်ဆောက်လျက် ယုံကြည်နေကြတာ မဟုတ်ဘူး။ မတိကျ မသေချာတဲ့ သီအိုရီ တစ်ခုဆိုရင် သမိုင်း တစ်လျှောက် အခုလောက် အထူးထောင်းခံရတဲ့ လမ်းစဉ်ပါဒ တစ်ခုဟာ ကြီးထွားလာနိုင်ဘွယ်လည်း မရှိဘူး။

ဒီတော့ အလ္လာဟ်ဆိုတာ ဘာလဲ၊ အလ္လာဟ်ကိုပဲ ဘာကြောင့် ကိုးကွယ်ပုံအပ်စေတာလည်း ဆိုတာကို နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း သိတဲ့ လူသားအများ မူဆလင်ထုထဲမှာ ရှိခဲ့ပါတယ်။ ရှိနေပါတယ်။ ရှိနေဦးမှာပဲ။ သူတို့တွေက အလ္လာဟ်ကိုသာ ပုံအပ် ဆည်းကပ်လို့ အလ္လာဟ်ဆိုတာ ဘာလဲလို့ တိုက်ရိုက် သိခွင့်ရသွားပါတယ်။ အလ္လာဟ် ဆိုတာ စိတ်ကူးယဉ် ဇာတ်ကောင် မဟုတ်ဘူး- ဆိုတာကိုလည်း သူတို့တွေ သိနေပါတယ်။ ဒါကြောင့် သူတို့တွေဟာ အလ္လာဟ် အတွက်ဆိုရင် အသက်၊ အိုး အိမ် စည်းဇိမ် အားလုံးကို ပေးဆက်စတေးရဲပါတယ်။ သူတို့တွေရဲ့ အရှိန်အဟုန်ကြောင့် သူတို့ပတ်ဝန်းကျင်က လူသားများ ဟာလည်း သူတို့ဘက်ကို ပါသွားကြပါတယ်။-

ဒီတော့ သူတို့တွေက အလ္လာဟ်ကို ဘယ်လို ကိုးကွယ်တာလဲ- ဆိုတာက ဆင်ခြင်စရာပါ။ အလ္လာဟ်ဆိုတာ မမြင်နိုင်၊ မတွေ့ နိုင်၊ မကြံစည်နိုင်၊ ပမာမဆောင်နိုင်တဲ့ အရာပါ။ ဒါပေမယ့် သူတို့က အလ္လာဟ်ကို ပြတ်ပြတ်သားသား ပြင်းပြင်းထန်ထန် သိနေပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း **အလ္လာဟ်မှအပ အခြားဘုရားဟူ၍ မရှိ** ဆိုတာကို ရဲရဲပုံပုံ ရင့်ကျူးနေကြတာပါ။

ဒီနေရာမှာ အလ္လာဟ်အား သိနည်းကို ကျွန်တော် အနည်းငယ် တင်ပြလိုပါတယ်။ အလ္လာဟ်ကို မိမိဉာဏ်အာရုံမှာ တကယ် သိလိုရင် အလ္လာဟ်ကို ကိုးကွယ်ဆည်းကပ်တတ်ဖို့ လိုပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ အစ္စလာမ်က ပြောတဲ့ ကိုးကွယ်ခြင်း ဆိုတာကို တိတိကျကျ အရင် နားလည်ရပါမယ်။ ကုရ်အံ ကျမ်းတော်က ပြောတဲ့ ကိုးကွယ်ခြင်း ဆိုတာက "ဆွမ်းကွမ်းဆက်ကပ်ခြင်း၊ ပူဇော်သက္ကာရပြုခြင်း၊ ဂုဏ်တော်မွမ်းတေးဖွဲ့ရင့်ကျူးခြင်း၊ တိုင်တည်ဦးချကန်တော့ခြင်း"များ မဟုတ်ပါ။ မြန်မာလို ကိုးကွယ် ဆည်းကပ်ခြင်းလို့ ဘာသာပြန်တဲ့ **အိဟဒါဟ်** ဆိုတဲ့ စကားလုံးက တာဝန်ထမ်းဆောင်ခြင်း၊ လိုက်နာကျင့်ကြံဆောင်ရွက် ခြင်း လို့သာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတော့ အလ္လာဟ်မှအပ အခြားကိုးကွယ်ရာ မရှိ၊ အခြားသော ဘုရား မရှိ ဆိုတာက- အလ္လာဟ် တရားဒေသနာ ဓမ္မတော် အပြင် အခြားသော အများသူငါ အဆိုအမိန့်များ၊ ပုံတိုပတ်စများ၊ မိရိုးဖလာ ဆရာစဉ်လာ တရား ဒေသနာများကို လိုက်နာကျင့်ကြံဘွယ်ရာ မရှိလို့ ပြောဆိုခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပါးစပ်က အလ္လာဟ်မှ အပ အခြားသော ဘုရားဟူ၍ မရှိ လို့ ရင့်ကျူးနေပြီး- တကယ့်လက်တွေ့မှာ ကြားဘူးနားဝ အစဉ်အလာများအတိုင်း လိုက်နာကျင့်ကြံနေရင် အဲ့ဒီလို ကျင့်ကြံနေသူမှာ ပတ်ဝန်းကျင်ရဲ့ ကြားဘူးနားဝ ပုံတိုပတ်စများသာ စွဲထင်ကပ်ငြိလာမှာ ဖြစ်တယ်။ အလ္လာဟ်အား သိနားလည်ခြင်းနဲ့ ကင်းကွာလာမှာပဲ ဖြစ်တယ်။

အလ္လာဟ်က ကိန်းဝပ်ချမှတ်ပေးတဲ့ ဓမ္မကို အရင်အဦးသိမှ အဲ့ဒီ ဓမ္မစီးကြောင်းအတိုင်း စီးဖျောနိုင်အောင် ကြိုးစားကျင့်ကြံမှ ပန်းတိုင်ဖြစ်တဲ့ အလ္လာဟ်ဆီကို ကိန်းဆိုက်ဖူးဖျော်ခွင့်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလို ကိန်းဆိုက်ခွင့်ရသွားတဲ့ လူသားတွေ မရေ မတွက်နိုင်ပါပဲ။ အလားတူ အလ္လာဟ် ကိန်းဝပ်ချမှတ်ပေးတဲ့ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံတည်းဟူသော သစ္စာဓမ္မ ဒေသနာပေါင်းချုပ် ကြီးကလည်း အာမခံထားပါတယ်။ လူသားလမ်းညွှန် ဖြစ်တဲ့ ကုရ်အံကျမ်းတော်အတိုင်း မိမိကိုယ်မိမိ တစ်သားတည်း ဖြစ် အောင် လေ့လာလေ့ကျင့်သူဟာ သူနဲ့ ကျမ်းတော်ပါ နိယာမအတိုင်း တစ်သားတည်း ဖြစ်လာလေ အလ္လာဟ်အရှင်နဲ့ နီးကပ် လာလေဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကို ကျမ်းတော်က **وَمَنْ أَحْسَنُ مِنَ اللَّهِ صِبْغَةً** **အလ္လာဟ်ရဲ့ ဓါတ်တော်ကို ကူးကြလော့၊ ဓါတ်တော်ကူးပေးရာ၌ အလ္လာဟ်အရှင်ထက် မည်သူက ပိုမိုကောင်းမွန်အံ့နည်း** (၂:၁၃၈) လို့ ပြောထားပါတယ်။ ဆိုလိုချက် က အလ္လာဟ်အရှင် ကိန်းဝပ်ချမှတ်ပေးရာ ကျမ်းမြတ်ကုရ်အံသည် လူသားများအတွက် ဓမ္မစစ်၊ ဓမ္မမှန် ဖြစ်၏။ စ၊ လည်၊ ဆုံး သုံးပါးလုံး အပြစ်အနာကင်းသော ဉာဏ်စဉ်သိ မှတ်တမ်းကျမ်းတော် ဖြစ်၏။ ယုတ္တိကင်းသည့် စိတ်ကူးယဉ်ပုံဖွဲ့တေး

ပုံတို ပတ်စများ မဟုတ်ချေ။ အများသဘောတူ ညှိနှိုင်းထားရာ ဆရာစဉ်စကားမှတ်တမ်းလည်း မဟုတ်လည်း မဟုတ်ချေ။ ထိုဓမ္မစစ်၊ ဓမ္မမှန်ကို အရင်အပြီး သိနားလည်လျက်- ထိုဓမ္မစစ်နဲ့ တစ်သားတည်းကျအောင် ကျင့်ဆောင်သူ၊ ကျင့်ကြံရန် ဆုံးဖြတ်သူသည်သာ အလ္လာဟ်မှအပ အခြား ဘုရားဟူ၍ မရှိ ဟူသည့် သစ္စာစကားအား အကြွင်းမဲ့ နှလုံးပိုက်သူ မည်တော့သည်။ ထိုပုဂ္ဂိုလ်မွန်များသည် အလ္လာဟ်အရှင်အား ဒိဌရသ ခံစားရသူများပင် ဖြစ်တော့သည်။

ဓမ္မမိတ်ဆွေ သူတော်စင်အပေါင်း အလ္လာဟ်အရှင်အား ဒိဌရသ ခံစားခွင့်ရသူများ ဖြစ်ပါစေ--- လို့ မေတ္တာပြုလျက်- ကျမ်းတော်ပါ သုတ်ဒေသနာ သုံးပါးကို သတိဖော်ပေးပါရစေ-**إِنَّمَا لِلَّهِ سُبْحَانَهُ**။ သူတို့အား "အလ္လာဟ်အရှင်မှအပ အခြားဘုရားဟူ၍ မရှိ" ဟု ပြောသောအခါ၊ သူတို့သည် မာနတက်နေကြ၍- **وَيَقُولُونَ إِنَّا لَنَأْتِيَنَّكَ وَإِنَّا لَمُتَّوُونَ** "လက်ခံရာ အရှူးတစ်ယောက်ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ ဘုရားများကို ချန်ထားရမည်လော၊" ဟု ဆိုကြ၏။ **بِأَلْحَقِّ أَجَاءَ بِالْحَقِّ وَصَدَقَ الْمُرْسَلِينَ**။ သူသည် ပရမတ္ထသစ္စာဖြင့် ရောက်ရှိလာ၏။ ဉာဏ်စဉ်ဆောင် အပေါင်းကိုလည်း ဖြောင့်မှန်ကြောင်းပြ၏။ (၃၇:၃၅၊ ၃၆၊ ၃၇)

ဓမ္မမိတ်ဆွေများအား လေးစားတန်ဖိုးထားလျက်

ဌေးလွင်ဦး islammyanmar.com